

## 刘宇轩

刘宇轩，1993 年生于中国北京，2017 年在加拿大艾米丽卡尔艺术与设计大学获得艺术学士，后于 2022 年获得中央美术学院文学硕士学位。

我着迷于物体中拟人化的美，因为我相信人性的抽象可以从这些形状之中显现出来。我希望观者能够参与到与形状的无声的交流中，进而触发与自我的对话。（艺术家自述）

- 2015 第四届中国精神油画展，中国油画院美术馆，北京，中国
- 2013 绘物写像——中国青年当代油画艺术邀请展，武汉，中国

### 主要个展

- 2021 胀：邓洧个展，美术文献艺术中心，武汉，中国
- 2018 邓洧，美术文献艺术中心，武汉，中国
- 2016 疗：邓洧作品展，复言社，北京，中国
- 2009 似像非象，艺术典藏，武汉，中国

### 主要群展

- 2024 LISTING II，偏锋画廊，北京，中国
- 2023 洵——第八届繁星计划·青年艺术家研究展，武汉美术馆，武汉，中国
- 2022 青年绘画，OCAT 欢乐海岸展区·盒子空间，深圳，中国
- 2021 形象与蜕变：2010—2020 中国具象绘画切片，南京艺术学院美术馆，南京，中国
- 2020 第五届美术文献展：生生--自然、人和技术的生产，湖北美术馆/美术文献艺术中心，武汉，中国  
介入与再造——当代绘画的图像方式，广东美术馆，广州，中国
- 2019 刚刚骑车突然有路人问路，问：请问前面有公园吗？，可以画廊，合肥，中国
- 2017 巨人的花园六人展，触觉艺术馆，上海，中国
- 2016 中国美术馆收藏青年艺术家作品展，中国美术馆，北京，中国  
第一届艺术媒体提名展——青年艺术家特展，四川美术学院美术馆，重庆，中国  
文脉传薪——中国写意油画学派名家研究展，武汉美术馆，武汉，中国

## Liu Yuxuan

Liu Yuxuan, born in Beijing, graduated from the Emily Carr University of Art and Design, BFA, Canada in 2017. In 2022, he graduated from the Central Academy of Fine Arts, MA, China.

The anthropomorphic beauty found in objects captivates me because I believe the abstraction of humanity can be revealed through these shapes. I aspire for viewers to partake in a silent interaction with the forms, which can then spark an introspective dialogue.

### Selected Exhibitions

- 2017 Today Art Museum, "Rong- Researching The Language of Contemporary Oil Painting", Beijing, China  
Concourse Gallery, "The Show", Vancouver, Canada  
Neighborhood Gallery, "bon appétit", Vancouver, Canada
- 2016 Concourse Gallery, "In Conversation", Vancouver, Canada  
China Sounds of Nature Art Research Institution, "24 Eyes", Beijing, China  
PLAZA Project, "Precarium- Right Until Revocation", Richmond, Canada

### Group Exhibitions

- 2024 *LISTING II*, PIFO Gallery, Beijing, China
- 2023 *Chartware -- The 8th Star Project · Young Artist Research Exhibition*, Wuhan Art Museum, Wuhan, China
- 2022 *Youth Painting*, OCAT Happy Coast Exhibition Area Box Space, Shenzhen, China
- 2021 *Metamorphosis: A Chapter of Figurative Painting Since 2010*, AMUNA, Nanjing, China  
*Soul Catcher*, TeaHere, Beijing, China

- 2020 *5th Documentary Exhibition of Fine Arts | Physis: Production of Nature, Human and Technology*, Hubei Museum of Art/ Fine Arts Literature Art Center, Wuhan, China  
*Intervention and Redevelopment——The Imagery Means of Contemporary Art*, Guangdong Museum of Art, Guangzhou, China
- 2019 *Someone just asked me while I was riding a bike, "Excuse me, is there a park ahead?"*, Keyi Gallery, Hefei, China
- 2017 *The Giant's Garden-Exhibition of Six Artists from Shanghai and Wuhan*, Chujue-Art Museum, Shanghai, China
- 2016 *Art Exhibition of Young Artists' Works at National Art Museum of China*, National Art Museum of China, Beijing, China  
*The First Exhibition for Young Artists Nominated by Art Media*, Art Museum of Sichuan Fine Arts Institute, Chongqing, China  
*Inheritance in Context: Research Exhibition on Chinese Artists of Impressionistic Oil Painting School*, Wuhan Art Museum, Wuhan, China
- 2015 *Chinese Spirit: the Fourth Chinese Oil Painting Exhibition*, Art Museum of Chinese Academy of Oil Painting, Beijing, China
- 2013 *The Invitational Exhibition of Contemporary Oil Painting by Young Chinese Artists*, Wuhan, China